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Jó negyven évvel ezelőtt Dr. Bölcskei Elemér a Vasbetonszerkezetek tanszék professzora, 
szeretve tisztelt főnököm kemény, de eredménytelen harcot folytatott, hogy az épületeken az alkotó 
építész neve mellett, a statikus neve is szerepeljen. Egymás között nem szükséges bizonyítani, hogy a 
legfelelősségteljesebb szakma az épületet alkotó teamben a statikus.  

Most, fél évszázaddal később egy jó nevű, mindannyiunk által ismert statikus kollegám leveléből 
idézek: "A tervezői közreműködésemmel megszületett épületek már mindenféle díjat kaptak, de ezeket 
többnyire az építész kollégák söpörték be, utána a rendesebbje megköszönte."..  

Néhányunkhoz eljutott a STATIKUS HÍRLEVÉL. Itt a bevezetőben olvasható: "szomorúan kell 
megállapítanom, hogy a statikusuk megbecsülése, díjazása nagyon alacsony...". Itt mindjárt 
mindannyiunk által évtizedek óta hangoztatott programpontokat is olvashattunk.  

Mit tehet ilyenkor egy elnökjelölt: az egész tagság által kívánt elismerést kell első helyre tennie, az 
összes további programpontot ennek kell alávetnie. Melyek ezek? Nyilvános, demokratikus párbeszéd: 
elektronikus levelezés, társasági összejövetelek, egymás munkáinak megismerése. Gyönyörű, 
különleges épületeket csinálunk, melyekről csak időnként szerzünk tudomást, tanuljunk meg, merjünk 
előadni, cikkeket megjelentetni. Vonjuk be a fiatalokat a tagozatunk mindennapi életébe, szerepeltessük 
őket.  

Egy különös megjegyzés ütötte meg a fülemet legutóbb: "persze mi kevesebb kredit pontot 
kapunk, mint a budapestiek...". Tiltakoztam, de ezt már többször éreztem. Nem értem, nem érezhetem 
a különbséget, hiszen mindannyian egy helyen tanultunk, ugyanazt olvassuk, szóval nincs különbség, 
és minden erőmmel azon leszek, hogy egyikünk se érezzen effajta különbséget.  

▪ A szakmai, szabadon választott, valamint kötelező továbbképzési tanfolyamok régiónkénti 
megszervezését kell elősegítenem: úgy látszik az építőmérnöki karokkal a szakmai 
továbbképzéseket, EC2 ismertetését, stb. össze kell hangolni.  

▪ Természetesen a tagozat eddigi programjait tovább folytatom. 
▪ Igyekszem a más országok statikus tervezőivel kapcsolatokat kiépíteni,  
▪ tervezési segédletek kiadását elősegíteni. 

 
Mindezeket egyedül megoldani nem tudom, segítségre van szükségem, amelyet az elnökség tagjain 
kívül másoktól is elvárok. 
 


